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SALON KAUPUNKI   PÖYTÄKIRJA 11   

Maahanmuuttajaneuvoston kokous  

 

Aika: Keskiviikko 27.9.2023 klo 16.00 – 17.00 

Paikka: Linja-autossa matkalla Turun kasvitieteelliseen puutarhaan  

Läsnä: Saeko Lindroos, puheenjohtaja  

 Terhikki Lehtonen, sihteeri  

 Irma Iho  

 Marina Mgvdeladze  

 Ellen Chen, saapui 16.40 

 Zyrifete Sadikaj 

Janica Andstén  

Poissa: Paulina Kolodziej  

 Olga Kulmala 

 Saleh Saleh  

  

  

1. Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

2. Puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi läsnäolijat. Ellen Chen liittyi kokoukseen Turussa klo 16.40.  

3. Salon kaupungin kotouttamisohjelman päivitystyö.  

Terhikki kertoi, että Salon kaupungin kotouttamisohjelman päivitystyö on alkanut. Maahanmuuttoneuvosto 

saa kommentointia varten ohjelman seuraavassa kokouksessa.  

4. Andi Mwegeranon poismeno, uuden jäsenen hankinta neuvostoon.  

Seuraavia mahdollisia uusia jäseniä harkitaan ja tiedustellaan heidän halukkuuttaan alkaa jäseneksi. 

Opiskelijajäsen, kysytään, olisiko kansainvälisillä opiskelijoilla halukkuutta: ukrainalaiset, Hanad/kurdi, 

Terhikki kysyy Hanadin tilannetta, Jadgarin vaimo, Zyrifete kysyy, Saeko kysyy amerikkalaista, 

thaimaalainen/Dusidalta kysytään, tietääkö hän ketään, virolainen.  

 

5. Marinan terveiset alueellisesta monikulttuurisuusneuvostosta. Marina oli ollut Varhan 

monikulttuurisuusverkoston kokouksessa. Kokous oli ollut Turussa, käsittelyssä Varhan strategia, 

verkostolta pyydettiin lausunto strategiasta. Kommenteja; mietittäviä asioita olivat tavoitteiden 

saavuttaminen; asiakaspalvelu; yhdenvertaisuus; monikielisyys. Varha on kehittämässä digitaalista 
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palvelupolkua, joka ohjaa asiakkaan oikeaan paikkaan. Tähänkin neuvosto oli huomauttanut 

monikielisyyden tarpeesta.   

Kokouksessa oli ollut keskustelua termeistä, joita käytetään maahanmuuttajiin liittyen.  

Varha haluaa lisätä osallisuutta ja saada maahanmuuttajia mukaan. 

Marina lähettää kokouksessa käsitellyn materiaalin kaikille.  

Salon tilanteesta Marina kertoi, että kolmen kiintiöpakolaisperheen elämä on alkanut Salossa, kaikilla 

omanlaisia haasteita. Kiintiöpakolaisten kanssa tehdään tiivistä työtä ja muitakin viranomaisia mukana. 

Kotoutumiseen liittyviä erilaisia työryhmiä on meneillään:  

• Kaupunki, VOKIT, Varha 

• Maahanmuuttokoordinaattorit 

Ukrainalaiset: noin 300 ukrainalaista on hakenut kotikuntaa Salosta, loppuvuoden aikana luku noussee 500. 

Yhteensä Salossa yli 1000 ukrainalaista.  

Ukrainalaisille pidetään 5.10.infotilaisuus, jossa mukana Salon kaupunki, Varha, kuntakokeilu, 

ammattiopisto, HelppoSalo, klo 17 – 19 kaupungintalo.  

6. Janican terveiset Varhasta. Varhassa työstetään maahanmuuttajiin liittyvien palvelujen organisointia, 

uudet asiakkaat pääosin ukrainalaisia. Asiakkaat tulevat huoli-ilmoituksen kautta. Ilmoituslomake löytyy 

Varhan verkkosivuilta. Yli 65-vuotiaita asiakkaat ohjataan gerontologiseen yksikköön.  

Psykososiaalinen tuki alkaa Varhan omana palveluna, alueelle perustetaan terveys- ja sosiaalipalvelujen 

yhteinen ryhmä, yhteistyö Etapin kanssa loppuu.  

7. Kansalaisopistolla uusi hanke ”Ohjausta kotoutumisajan ylittäneille”. Saeko kertoi uudesta hankkeesta, 

jonka kansalaisopisto on aloittanut. Sanna Ketola työskentelee hankkeessa. Hän yrittää saada 

maahanmuuttajia osallistumaan kursseille. Kurssimaksuja voidaan maksaa hankkeesta. Sanna Voimalassa 

joka torstai klo 13 – 15.  

8. Muut asiat. Kutsutaan seuraavaan kokoukseen Ikäkeskus Majakan toiminnanohjaaja Heli Kurlin. 

Ikääntyneiden asiat alkavat olemaan yhä enenevässä määrin sellaisia, jotka pitää ottaa huomioon 

kotoutumisasioissa.  

9. Seuraava kokous. Torstai 9.11. klo 16.30 kaupungintalolla. Torstai 7.12. jouluruokailu Kastussa.  

10. Kokouksen päättäminen  

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 17.00 
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Salo, 5.10.2023  

 

 

_________________________  _________________________ 

Saeko Lindroos, puheenjohtaja   Terhikki Lehtonen, sihteeri  

 


